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 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Lasse Persson att tillsammans med vice ordföranden Jan 

Lamby  justera dagens protokoll.  

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Efter tillägg under punkten Övriga frågor godkänner rådet dagordningen. 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 5/2012 och lägger det till handlingarna. 
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 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Inkomna skrivelser/protokoll vilka läggs till handlingarna: 

Protokoll nr 4/2012 från Stockholms kommunstyrelses funktionshinderråd 

Protokoll nr 2/2012 från råd för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö och hälsoskyddsnämnden 

Protokoll nr 3/2012 från råd för funktionshinderfrågor vid 

fastighetsnämnden och miljö och hälsoskyddsnämnden 

 

 § 5 

Inkomna remisser 
Vård- och utvecklingsplan för Kungliga Nationalstadsparken – utkast. 

 

Vice ordföranden Jan Lamby får i uppdrag av rådet att färdigställa 

yttrandet med rådets synpunkter på utkastet.  

 

 § 6 

Exploateringsnämnden 
Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och protokollet 

från nämndens senaste möte.  Inget av intresse finns att redovisa. 

 

 

 § 7 

Stadsbyggnadsnämnden 
Ordföranden går igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden och protokollet 

från nämndens senaste möte. Inget av intresse finns att redovisa. 

 

 

 § 8 

Genomgång av utsända checklistor 
Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dem till 

handlingarna 

Sjövik 5, Liljeholmen 

Svalörten 26, Hässelby Villastad 

Fristaden 5, Stadshagen 

Ladugårdsgärde 1:8 m. fl.Ladugårdsgärde  

Falkholmen 4, Skärholmen 

Strandviolen 6, Hässelby villastad 

Skarpnäcks gård 1:1, skarpnäcks gård 

Överdäckning av E18, Rinkeby 

Ungbrodern 21 m fl Hägersten 

 

Rådet går igenom följande förslag till detaljplaner och lägger dessa till 
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handlingarna med följande synpunkter: 

Åldermannen 37-38, Mälarhöjden 

 Rådet förordar installation av hiss.  

 Det måste också finnas handikapplats utanför entrén.  

 Rådet utgår från att ramper och lutningar uppfyller stadens krav. 

 Rådet förutsätter att det finns möjlighet att installera inomhushiss 

(vertikalhiss) med bibehållen god planlösning . 

  

Hässelby Villastad 28:1, Hässelby Villastad 

 Rådet förutsätter att det finns möjlighet att installera inomhushiss 

(vertikalhiss) med bibehållen god planlösning . 

 Rådet anser källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m 

från entré och placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. 

Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga 

symboler och punktskrift ska finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha 

samma placering efter varje tömning för att underlätta 

användbarheten för personer med nedsatt orienteringsförmåga. 

 

 § 9 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Ståthållaren 5mm i stadsdelen Bagarmossen Dp 2011-16938-54                                        

Föredragande: Helena Thomann                                                                    

Svar senast  2012-06-26           

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Enligt handboken Stockholm - en stad för alla, trafikkontoret 2008, ska 

såväl angöring som parkering kunna ske inom 10 m från entréer. 

 

Platser för personer med funktionsnedsättning ska placeras intill hissar i 

garagen. Om möjligt bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer kan parkera 

där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett fullgott 

sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en brandsäker sluss med 

hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är möjligt 

bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både hushållssopor och 

skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via 

inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- 
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och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 10 

m. 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga.  

 

Rådet påpekar att placeringen av kärlen inte får minska antalet 

parkeringsplatser som ligger 10 meter från entréer. 

 

Rådet förutsätter att gården och förskolan är tillgänglig och användbar så 

att den fungerar för barn och föräldrar/medföljande, såväl med som utan 

funktionsnedsättning.  

 

Rådet tackar för informationen 

Omedelbar justering  

                                    

 § 10 

Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Västberga 1:1 i  

stadsdelen Solberg, Dp 2010-09794-54                                   

Föredragande:  Linda Palo                                                         

Svar senast:2012-07-10         
Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Rådet anser att det i nuvarande förslag är oacceptabelt med upp till 50 m 

för att lämna hushållssopor.  

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom att 

sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta inte är möjligt 

bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt att både hushållssopor och 

skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via 

inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- 

och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar.   

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 10 

m. 
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Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga.  

 

Rådet påpekar att placeringen av kärlen inte får minska antalet 

parkeringsplatser som ligger 10 meter från entréer. 

 

Enligt handboken Stockholm - en stad för alla, trafikkontoret 2008, ska 

såväl angöring som parkering kunna ske inom 10 m från entréer. 

 

Rådet anser att avståndet mellan hus och parkeringsdäck är alldeles för 

lång. Det måste bli en bättre koppling mellan garaget och bostäderna. 

 

Ramper  till och från garaget får inte luta mer än 1:20. 

  

Rådet utgår från att elledningen grävs ner i marken och att noggrann 

kontroll genomförs så strålningen uppgår till högst 0,2 mikrotesla.  

 

Rådet tackar för informationen 

Omedelbar justering  

                      

 § 11 

Inbjudan till samråd om förslag till programsamråd för   

Grammet 1 mm vid Brommaplan i stadsdelen Åkeslund, 

Dp 2011-18029-54                                                             

Föredragande:   Karin Månsson                                                    

Svar senast :2012-06-29    
Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och byggprocessen: 

 

Rådet vill redan nu att kontoret planerar för  att sophanteringen i 

fastigheterna löses genom att sopnedkast finns i varje trapphus (via 

sopsug). Om detta inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett 

sådant sätt att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan 

lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och 

hinder i form av tunga dörrar.  

 

I båda fallen ska det vara användbart för personer med nedsatt rörelse- 

och orienteringsförmåga eller andra funktionsnedsättningar. 

 

Rådet ställer sig även positiv till avfallskvarn om det betyder att man kan 

mala sitt matavfall och skicka det vidare utan att behöva ta reda på 
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avfallet själv. 

   

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor utomhus 

anser rådet att avståndet från entré till sopnedkastet inte bör överstiga 10 

m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från entré och 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt 

orienteringsförmåga.  

 

Rådet påpekar att placeringen av kärlen inte får minska antalet 

parkeringsplatser som ligger 10 meter från entréer. 

 

Rådet vill även att det redan nu planeras in garage under varje hus för att 

underlätta för funktionshindrade. Om möjligt bör garagen ha en höjd på 

2.8 m så att också högre stationsvagnar som används av vissa 

rullstolsburna personer kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste redan nu beaktas; om inte ett 

fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en brandsäker 

sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

De hissar som planeras i de kommersiella delarna ska vara tillgängliga 

lika länge som tunnelbanan håller öppet. Rådet ser helst att X-områden 

införs i plankartan och dessa ska regleras genom officialservitut. 

 

Rådet tackar för informationen 

Omedelbar justering  

 

 § 12 

Sakkunnigmöte i höst? 
Vad ska behandlas på mötet? Vad har nämnden/kontoret för nytta av att 

ett sådant möte hålls? När i tiden i höst ska mötet hållas? 

 

Vice ordföranden redogör bakgrunden till de sakkunnigmöten som 

tidigare anordnats av rådet. 

På inrådan av sekreteraren så föreslår rådet att anordna ett sakkunnigmöte 

typ ”Workshop”. 

Sekreterarens förslag är att kontoret inleder och berättar för rådet och 
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inbjudna sakkunniga kontoret rutiner när det gäller tillgänglighetsarbetet. 

Därefter berättar ordföranden om rådet arbete med tillgänglighet. 

Grupper delas in med inbjudna gäster, rådet och handläggare från 

kontoret. I grupperna får man diskutera olika frågeställningar som berör 

tillgänglighet. En viktig fråga per grupp. 

Alla samlas igen och redovisar vad grupperna kommit fram till. På så sätt 

blir det en erfarenhetsåterföring till hela gruppen. 

De frågor som man inte lyckats hitta någon lösning på i grupperna 

bevakas till nästa rådsmöte för att återigen tas upp. 

Sekreteraren fick i uppdrag att hitta lämplig lokal i slutet av oktober –

början av november. 

 § 13 

Bevakningslista – se sidan 6 i protokoll nr 5 
 

 

 § 14 

Rapporter 
 

Anmälan från synskadades riksförbund- Stora brister i tillgängligheten på 

Stockholms Centralstation. 

 

Rådet ber sekreteraren undersöka hur kontoret hanterar frågan och vem 

som handlägger ärendet. 

 

Rådet önskar att rådet för råd för funktionshinderfrågor vid trafik- och 

renhållningsnämnden och Stockholm stads parkering AB tar upp 

frågan i trafik och renhållningsnämnden.   

 

 § 15 

Övriga frågor 
 

Från Norrmalms råd för funktionshinderfrågor angående besök i 

biblioteket i kulturhuset kulturavdelning. Rådet beslutar att rampen är en 

fråga för råd för funktionshinderfrågor vid fastighetsnämnden och miljö 

och hälsoskyddsnämnden. 

 

Amir Amirriazi undrar hur långt projektet med ”Tillgänglighetsguiden” 

har kommit. I dag finns den bara uppdaterad digitalt. Den finns inte i 

bokform!  Turistbyråerna hänvisar till handikapporganisationer. Rådet 
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anser att ”Tillgänglighetsguiden” måste ut på stadens hemsida 

omedelbart!  

 

Rådet tackar för den goda sommartårtan! 

 

Vid protokollet 

 

 

Anita Setréus 

 

B E V A K N I N G S L I S T A  

 
 Ärenden som ska tas i rådet Ansvarig Ska vara klart 

 

1. Planera för sakkunnigmöte   Rådet  Hösten 2012 

 

2. Följa den nya 

byggnadsordningen/Arkitektur 

Stockholm. 

 

Sekretariatet  Augusti rådet 

3. Information om stadsmiljörådets 

syfte och uppgifter. 

Rådet, 

sekretariatet 

Våren 2012 

 

 

     

4. Utvärdering checklistan ska göras till 

hösten 2012 

Rådet  

Sekretariatet 

 Hösten 2012 

 

5. 

Ljudmiljöer i publika lokaler.    

 

  Vice 

ordföranden 

återkommer till 

hösten 

 Projekt för FR-referensgrupp:   

 Söderstaden Arne 

Fredlund 

 

 

    

      

 Frågor till presidium/nämnd    

 

  

 

Etagelägenheter och småhus i två 

plan, förberedelse för hiss 

SBN 

EXPLN 

Rådet bevakar 

frågan under 

året 
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 Avfallshanteringen är en olöst fråga 

för rådet. Rådet önskar att nämnden 

och dess handläggare och staden 

aktivt verkar för bra lösningar för 

personer med funktionsnedsättning 

SBN 

 

 

 

 

 

Rådet 

återkommer till 

hösten med 

uppföljning av 

vårens möte 

 

 


